
INTERPELLASJON OM ASYLKRISA – KO 26.11.2015.  

 

 

Norge har i haust opplevd ein formidable auke i asylanter og spesielt  den siste månaden har 

situasjon vorte uoversikteleg og krevjande. 

Nyleg fekk alle landets kommunar eit brev frå Statsminister Erna Solbeg om krisa knytta til 

asylmottakssystemet, datert 16.11.2015. Brevet var ma også underteikna Marit Helgesen frå KS. I 

brevet kjem det fram at det kvar dag kjem ca 350 personar som treng ein stad å bu, og at startlege 

myndigheter er heilt avhengig av eit godt samarbeid med kommunane for å løyse oppgåva. Alle 

kommunar må vere budd på at det kan verta innkvartert asylsøkjarar på kort varsel, heiter det i 

brevet. I tillegg til private mottak, inneheld brevet også ei sterk oppfordring til kommunane om å 

opprette asylmottak og være driftsoperatør. «Vi oppfordrer hvert enkelt kommune til å gjøre sitt 

ytterste for å kunne imøtekomme den konkrete anmodningen frå Integrerings- og 

mangfoldsdirektoratet (IMDI)» sitat slutt.  

I juni vedtok Lindås kommune å ta imot 11 flyktningar i tillegg til tidlagre vedtak. I den samanheng 

uttalte ordførar at, sitat; «Her er det plass til feire flyktningar» jfr avisa Dagen 7. mai 2015, og vidare i 

same artikkel «sjølvsagt skal me ta i mot fleire». I lag med også andre parti har varaordførar Nina 

Bognøy  uttalt seg positivt til å ta i mot fleire flyktningar og eg vil tru at dette også gjeld asylsøkarar. 

Frå media både sentralt og lokalt les ein om usemje knytta til strategisk løysningar på asykrisa.  

Denne interpellasjonen handlar ikkje om ein politisk debatt om argument «for eller mot», men det 

faktum at landet no er i krise og treng hjelp frå kommunane.  

I media vert det også lest at Lindås kommune skal laga ein handlingsplan for mottak av flyktningar, 

med politisk handsaming i januar.  

Brevet frå statsministeren gjeld asylmottak og det er bedt om at kommunane handlar raskt. Sitat « 

den enkelte kommune er bedt om å fatte vedtak om bosetting for neste år innen årets utgang».  

1. Kva strategiar har Lindås kommune for å være driftsoperatør for asylmottak?  

2. Har Lindås kommune lokalar som kan nyttast til dette formålet?  

3. I media les ein om at det i andre kommunar vert nytta til dømes idrettshallar til nemnde 

formål, det dette aktuelt i Lindås kommune? 

4. I tilfelle det vert oppretta offentlege mottak, kan ein antyda kor mange asylsøkjarar kan me 

ta i mot? 

5. Er det oppretta kontakt med frivillige lag og organisasjonar i kommunen om eit samarbeid? 

6. Det er frå media (ordførar) komme fram at det er mange familiar som ynskjer å huse både 

flyktningar og asylantar. Korleis går ein fram for å få dette til? 

7. FO vart i haust informert om mulig asylmottak på Lune Huler på Vågseidet. Er Lindås 

kommune kjent med om mottaket vert realisert? 

8. Dersom det vert privat mottak på Lune Huler og i tillegg mulighet for offentlege mottak, kva 

strategiar har kommunen  for lovpålagte oppgåver innan til dømes helse og oppvekst? 

9. Og til slutt vedk flyktningar: Er det pr dd ledige kommunale bustader? 
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